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Sagsnr. 24-003861 

Doknr. 24-003861-9 

 

Sagsbehandler 

Line Hyllegaard Schwebs 

   

Opsamling på fagudvalgenes budgetdrøftelser i august 

Indledning 
Fagudvalgene har på augustmøderne drøftet udvalgenes drifts- og anlægsbudget, og 

herunder udvalgenes arbejde med omstillinger. Dette notat opsamler udvalgenes 

beslutningsprotokoller fra de afsluttende behandlinger på augustmøderne. For hvert udvalg 

er oplistet henholdsvis forvaltningens indstilling og udvalgets beslutning i sin præcise 

ordlyd.  

Økonomiudvalget 
Forvaltningen indstiller, at 

1. driftsbudgettet, herunder takstforslag og omstillingsforslag på Økonomiudvalgets 
område, oversendes til budgetbehandlingen 

2. anlægsbudgettet oversendes til budgetbehandlingen 
 

Økonomiudvalget, 14-08-2024, pkt. 234 

Godkendt. 
Anna Bondo Nielsen (Ø) kunne ikke tiltræde. 
 
 

Kultur- og Idrætsudvalget 
Forvaltningen indstiller, at 

1. driftsbudgettet, herunder takstforslag og omstillingsforslag på Kultur- og 
Idrætsudvalgets område, oversendes til budgetbehandlingen 

2. anlægsbudgettet oversendes til budgetbehandlingen 
 

Kultur- og Idrætsudvalget, 21-08-2024, pkt. 98 

Ad 1.: 
Rasmus Hylleberg og Marianne Kiærulff (V) stillede ændringsforslag vedr. 
omprioriteringsforslag om at opretholde bøder med et max. på 200 kr. Forslaget blev sat til 
afstemning. 

• 3 stemmer for: C og V. 
• 3 stemmer imod: A, B og Ø. 

Hermed faldt forslaget. 
 
Rasmus Hylleberg og Marianne Kiærulff (V) stillede ændringsforslag om aftalen med Museet 
for Samtidskunst opsiges, og driftstilskuddet spares. Forslaget blev sat til afstemning: 

• 3 stemmer for: C og V. 
• 3 stemmer imod: A, B og Ø. 

Hermed faldt forslaget. 
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Rasmus Hylleberg og Marianne Kiærulff (V) stillede ændringsforslag forslag om at Sct. 
Jørgensbadet nedlægges fra sommeren 2025 med besparelse i anlæg (renovering) og drift til 
følge. Forslaget blev sat til afstemning. 

• 4 stemmer for: B, C og V. 
• 1 stemme imod: Ø. 
• 1 undlader: A. 

Hermed blev forslaget godkendt til videresendelse. 
 
Anna Bondo (Ø) stillede ændringsforslag om, at der reduceres 1,5 mio. kr. samlet på 
elitesportsaftaler og talentudviklingspulje, og at midlerne målrettes breddeidrætten. 
Forslaget blev sat til afstemning. 

• 1 stemme for: Ø. 
• 4 stemmer imod: A, V og C. 
• 1 undlader: B. 

Hermed faldt forslaget. 
 
Samlet godkendes forvaltningens indstilling suppleret med forslaget om nedlæggelse af Sct. 
Jørgensbadet. 
 
Ad 2.: Godkendt. 
Udvalget henviser ansøgning fra Koncertkapellet til Musikbyudvalget. 
 
 

Beskæftigelses- og Socialudvalget 
Forvaltningen indstiller, at 

1. driftsbudgettet, herunder takstforslag og omstillingsforslag på Beskæftigelses- og 
Socialudvalgets område, oversendes til budgetbehandlingen 

2. anlægsbudgettet oversendes til budgetbehandlingen 
 

Beskæftigelses- og Socialudvalget, 21-08-2024, pkt. 97 

Pkt. 1 og 2 blev bragt til afstemning. 
For stemte: A, C, I, O og V 
Imod stemte: Ø 

Pkt. 1 og 2 blev dermed godkendt. 
 
Enhedslisten er positiv indstillet over for ændringer i praksis, der betyder bedre service til 
borgerne og en forbedret ressourceanvendelse. Enhedslisten anerkender ikke, at der er et 
stort økonomisk potentiale for besparelser gennem inddragelse af civilsamfundet i 
opgaveløsningerne. Vi fastholder, at der i arbejdet med omlægningerne sikres tryghed og 
tillid hos borgere og medarbejdere, og at den forventede besparelse først indregnes i 
budgetterne, når den kan konstateres. Vi finder derfor metoden, hvor besparelsen inddrages 
mens der udvikles, for urealistisk. 
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Skole- og Børneudvalget 
Forvaltningen indstiller, at 

1. driftsbudgettet, herunder takstforslag og omstillingsforslag på Skole- og 
Børneudvalgets område, oversendes til budgetbehandlingen 

2. anlægsbudgettet oversendes til budgetbehandlingen 
 

Skole- og Børneudvalget, 26-08-2024, pkt. 86 

Ad 1.: Godkendt. 
 
Udvalget ser med bekymring på, at tandplejens nuværende serviceniveau ikke kan 
overholdes fra 2025, og ønsker at det indgår i byrådets budgetdrøftelser. 
Udvalget oversender derudover følgende til byrådets budgetdrøftelser: 

• at der tilføres økonomi til at styrke almenområdet i folkeskolerne for at understøtte 
omstillingen på området, som det fremgår af model i budgetnotatet 

• at der afsættes budget til at tilbyde et gratis måltid i folkeskolerne til elever fra 
husstande med lav indkomst 

• at elever i folkeskolen fra 5. klasse og op skal cykle mere i lokalområdet i forbindelse 
med ekskursioner og opgaveløsning 

• at der afsættes budget til at forbedre forældregruppernes tilslutning og holdbarhed i 
Sundhedsplejen og derved fremmer unge familiers trivsel 
 

Ad 2.: Godkendt. 
 
 

Plan- og Teknikudvalget 
Forvaltningen indstiller, at 

3. driftsbudgettet, herunder takstforslag og omstillingsforslag på Plan- og 
Teknikudvalgets område, oversendes til budgetbehandlingen 

4. anlægsbudgettet oversendes til budgetbehandlingen 
 

Plan- og Teknikudvalget, 20-08-2024, pkt. 127 

Ad 1.:  
Godkendt. Udvalget ser en driftsudfordring på gadebelysning og ser gerne, at der arbejdes 
for en hjemtagelse i den videre budgetproces for at forbedre konkurrencesituationen. 
 
Ad 2.:  
Godkendt. 
 
 

Klima- og Miljøudvalget 
Forvaltningen indstiller, at 

1. driftsbudgettet, herunder takstforslag og omstillingsforslag på Klima- og 
Miljøudvalgets område, oversendes til budgetbehandlingen 

2. anlægsbudgettet oversendes til budgetbehandlingen 
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Klima- og Miljøudvalget, 22-08-2024, pkt. 109 

Ad 1.: 
Jonas Bejer Paludan (Ø) stillede forslag om, at omprioriteringsforslaget vedr. busbudgettet 
ikke gennemføres. Forslaget blev sat til afstemning. 

• 1 stemme for: Ø. 
• 6 stemmer imod: A, B, C, V og Mads Christian Præstegaard. 

Hermed faldt forslaget. 
 
Jonas Bejer Paludan (Ø) stillede forslag om, at omprioriteringsforslaget vedr. puljeændringer 
på miljøområdet ikke gennemføres. Forslaget blev sat til afstemning. 

• 1 stemme for: Ø. 
• 6 stemmer imod: A, B, C, V og Mads Christian Præstegaard. 

Hermed faldt forslaget. 
 
Jonas Bejer Paludan stillede forslag om genetablering af busrute 204 hurtigst muligt. 
Forslaget blev sat til afstemning. 

• 1 stemme for: Ø. 
• 6 stemmer imod: A, B, C, V og Mads Christian Præstegaard. 

Hermed faldt forslaget. 
 
Bent Jørgensen (V) stillede forslag om godkendelse af indstillingens punkt 1 suppleret med 
den tilføjelse, at byrådet til de videre budgetdrøftelser får fremsendt et forslag om 
busbetjening af området omkring Margrethegården, (jf. tidligere bus 209, kl. 9-14 på 
hverdage). Der afsættes som udgangspunkt en ramme på kr. 1 mio. til årlig drift, og det 
undersøges, om der på tværs af udvalg kan hjælpes med finansiering – særligt fra BSU og 
SOU, som også har interesse at denne gruppe borgere hjælpes. Forslaget blev sat til 
afstemning. 

• 6 stemmer for: A, B, C, V og Mads Christian Præstegaard. 
• 1 stemme imod: Ø. 

Hermed blev forslaget vedr. indstillingens punkt 1 godkendt. 
Ad 2.: Godkendt. 
 
 

Sundheds- og Omsorgsudvalget 
Forvaltningen indstiller, at 

1. driftsbudgettet, herunder takstforslag og omstillingsforslag på Sundheds- og 
Omsorgsudvalgets område, oversendes til budgetbehandlingen 

2. anlægsbudgettet oversendes til budgetbehandlingen 
 

Sundheds- og Omsorgsudvalget, 22-08-2024, pkt. 77 

Ad 1.: Godkendt. 
Ad 2.: Godkendt. 

 


